
1 

  
 

PROTOKÓŁ NR XXXIV/2022 
z Sesji Rady Gminy Lipka 

odbytej dnia 18 lutego 2022 roku 
w  Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce 

 
 

Sesja odbyła się w godzinach 1300 – 1420   
 
Udział wzięli: 
 

• 12  radnych    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
     • 16 sołtysów  
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
     • Zaproszeni goście 
Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obecni: 
Przemysław Kurdzieko Wójt Gminy Lipka 
Anna Orzechowska  Sekretarz Gminy Lipka 
Barbara Marzec  Skarbnik Gminy Lipka 
 
Termin, miejsce i porządek obrad podane zostały do publicznej wiadomości w sposób 
zwyczajowo przyjęty – załącznik nr 4 do protokołu. 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Otwarcia trzydziestej czwartej Sesji Rady Gminy Lipka dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipka Piotr Wandas, który przywitał Wójta Gminy Lipka Przemysława Kurdzieko, Panią 
Sekretarz Annę Orzechowską, Panią Skarbnik Barbarę Marzec, wszystkich radnych, sołtysów, 
dyrektorów placówek oświatowych oraz pracowników Urzędu Gminy Lipka. 
 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
  
Prowadzący obrady stwierdził, że na 15 radnych według listy obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 12 radnych wobec czego Rada Gminy Lipka jest władna podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że w zarządzeniu z dnia 11 
lutego 2022 roku przedstawiony został porządek obrad. Zapytał, czy są propozycje jego 
zmiany? Wójt zawnioskował o wprowadzenie zmian do porządku obrad tj.  o dodanie do pkt 8 
następującej uchwały:  
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h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 
pożarnych z Gminy Lipka 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
wprowadzonych zmian do porządku obrad. 
 „za”               12 głosów  (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Załącznik nr 5 – głosowanie imienne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
zmienionego porządku obrad. 
 „za”               12 głosów  (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Załącznik nr 6 – głosowanie imienne. 
 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że protokół z XXXIII 
Sesji Rady Gminy Lipka był do wglądu w Urzędzie Gminy, w Biurze Rady- pokój nr 1. Został 
również przesłany drogą elektroniczną wszystkim radnym. Do dnia sesji nie wpłynęły uwagi do 
protokołu, w związku z tym zaproponował głosowanie nad jego przyjęciem. 
„za”   12 głosów  (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk)  
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej Sesji Rady Gminy Lipka  Nr XXXIII/21.  
Załącznik nr 7 – głosowanie imienne. 
 
5. Informacja Wójta oraz Przewodniczących Komisji Rady Gminy Lipka                                                       
z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu Pan Paweł Tuschik poinformował 
radnych, że 17 lutego 2022 roku wszystkie stałe komisje obradowały na Komisji Wspólnej.   

Wójt poinformował wszystkich, że otrzymaliśmy wstępną informację o przyznaniu grantu 
w  Konkursie Grantowym Cyfrowa Gmina -Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju 
cyfrowym –„Granty PPGR” 

Dofinansowanie w kwocie- 927 300 złotych za zakup 281 laptopów wraz z niezbędnym 
oprogramowaniem oraz ubezpieczeniem sprzętu. Więcej informacji po podpisaniu umowy          
z Grantodawcą. 

Następnie Wójt poinformował radnych, że realizowane są projekty:  
1. Projekt ,,Laboratoria przyszłości,,- doposażenie szkół w nowoczesny sprzęt  – kwota 

dofinansowania 165.300,00 złotych. Urządzenia sprzęty oraz LEGO nadal są dostarczane do 
placówek.  

2. Projekt  ,,Wykonanie dokumentacji rewaloryzacji zabytkowego parku         w Potulicach, 
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gmina Lipka wpisanego do rejestru zabytków województwa wielkopolskiego.’’  
Zadania w ramach projektu polegały na:  
1. Szczegółowej inwentaryzacji dendrologiczna: pomiary obwodu drzew na wys. 130 cm  
2. Stworzeniu programu prac restauratorskich/konserwatorskich dla zadrzewień 

parkowych  
3. Wykonanie kwerendy archiwalnej 
4. Opracowanie projektu koncepcyjnego zagospodarowania parku  
5. Stworzenie szczegółowego projektu nasadzeń roślin ozdobnych  

Przewidywany termin zakończenia prac to 31 maj 2022 roku.  
Kolejno Wójt Gminy Lipka poinformował wszystkich, że zostały złożone dwa wnioski: 

1. W ramach konkursu SZATNIA NA MEDAL złożyliśmy wniosek na remont zaplecza sanitarno- 
szatniowego Orlik. Wniosek zawierał wymianę podłogi, malowanie oraz zakup drobnego 
wyposażenia(wieszaki, ławki, piłki, biały montaż, odwodnienie itp.). 
2. Pięknieje Wielkopolska Wieś – wniosek dla sołectwa Mały Buczek na zagospodarowanie 
placu rekreacyjnego.  Projekt obejmuje wybudowanie wiaty oraz ustawienie średniego 
urządzenia zabawowego.  

Następnie włodarz Gminy poinformował, że 11 lutego 2022 roku w ramach sztabu 
kryzysowego odbyło się spotkanie z Powiatowym Lekarzem Weterynarii odnośnie ptasiej grypy 
w związku ze stwierdzeniem ogniska choroby zakaźnej w miejscowości sąsiedniej gminy - 
Buchowo. W Gminie Lipka obszar zagrożony obejmuje następujące miejscowości: Debrzno 
Wieś, Lipka, Smolnica, Trudna, Laskowo, Scholastykowo, Łąkie oraz obszar leśny w obrębie 
miejscowości Potulice. Wójt dodał, że hodowcy ptaków mają obowiązek trzymać ptaki                   
w pomieszczeniach zamkniętych przez 30 dni.  

Następnie Wójt zaprosił na kameralny koncert z okazji Dnia Kobiet w dniu 5 marca 2022r. 
o godz. 18.00 , który się odbędzie w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce. Kolejno Wójt zaprosił 
wszystkich na uroczystość z okazji Dnia Sołtysa w dniu 11 marca 2022 roku.  

Na koniec Wójt  wspomniał, że w ostatnim czasie był duży pożar opon w lokalnej firmie, 
gospodarz Gminy podziękował strażakom w swoim imieniu oraz właściciela firmy za udział         
w akcji. Wójt dodał, że w ostatnim czasie strażacy mieli sporo pracy po wichurze jaka nawiedziła 
naszą Gminę. Podziękował również pracownikom ZGK Lipka Sp. z o.o. za zaopatrywanie                 
w wodę mieszkańców jak nie było prądu. Na koniec swojej wypowiedzi Wójt poinformował 
wszystkich, że zostało wysłane pismo do ENEA o przyspieszenie budowy stacji zasilania (GTZ), 
która zapewni stabilność napięcia sieci energetycznej.  

 
 
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  
 

• Radny Piotr Wandas poprosił Panią Dyrektor Żłobka Gminnego w Lipce Panią Martę 
Gram o podsumowanie działalności żłobka.  

• Dyrektor Żłobka Gminnego w Lipce Pani Marta Gram poinformowała wszystkich, że z 
dniem 01 lutego 2022 roku żłobek wyszedł już z projektu. W związku z czym zwiększona 
została obsada dzieci z 20 do 24 dzieci. Dodała, że liczy, że wszystko będzie dobrze dalej 
jak do tej pory. Wspomniała, że jest dobra współpraca z Urzędem Gminy i jest dobrej 
myśli co do przyszłości funkcjonowania żłobka.  

• Wójt dodał, że obawiał się czy będzie potrzeba takiego miejsca, ale okazało się, że był 
to strzał w dziesiątkę. Wójt powiedział, że jest bardzo dobra kadra, dzieci są bardzo 
zadowolone z profesjonalnej opieki. Atutem jest własna kuchnia, gdzie posiłki są 
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sporządzane na miejscu. O dużym zainteresowaniu i potrzebą funkcjonowania takiego 
miejsca może świadczyć to, że jest lista rezerwowa dzieci, które ze względu na brak 
miejsca czekają na przyjęcie. Wójt poprosił panią dyrektor, aby pogratulowała całej 
swojej załodze sukcesu.  

 
7. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.  

• Sołtys Bługowa Zygmunt Gliwa zapytał się czy są jakieś przewidziane środki na naprawę 

drogi od przejazdu kolejowego w stronę lasu do Batorowa? Sołtys dodał, że szkoda, że 

nie ma Starosty.  

• Sołtys Nowego Buczka zapytał się czy są jakieś zapisy na światłowód. Sołtys poprosił o 

przybliżenie tego tematu.  

• Sołtys Wielkiego Buczka Ryszard Glugla zapytał się czy Gmina dostanie dofinansowanie 

na odbiór foli rolniczych od rolników?  

• Sołtys Batorówka Marian Kuś zapytał się jak wygląda sytuacja zabytkowego parku             

w Małym Buczku? Wspomniał, że jest zakaz wejścia do parku, a tam nic się nie dzieje. 

Park obecnie nie wygląda najlepiej, a przecież utrzymanie takiego drzewostanu nie po-

winno być problemem.  

• Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował sołtysa, że zakaz 

wstępu do parku został przedłużony ze względu na stan drzew, które w każdej chwili 

mogłyby się przewrócić. Przewodniczący dodał, że park jest zabytkiem i obecnie jest 

przygotowywana dokumentacja przez konserwatora zabytków, który klasyfikuje 

drzewa do wycięcia. Jest wszczęta procedura i cały czas coś się dzieje. Przewodniczący 

na koniec dodał, że w tym roku park powinien zostać uporządkowany.  

• Radny Paweł Tuschik wspomniał, że przy drodze gminnej drzewa gminne przygniotły 

linię energetyczną.   

• Sołtys Debrzna Wsi wspomniał, że w Debrznie Wsi wzdłuż chodnika jest zarośnięty pas 

drogowy, który wchodzi na chodnik. Dodał, że na mostku koło kapliczki nie ma zabez-

pieczeń, co stwarza zagrożenie dla dzieci. Sołtys dodał, że wszystko jest dobrze jak nic 

się nie stanie, ale jest to tylko kwestią czasu, ponieważ jest tam niebezpiecznie.  

• Przewodniczący Rady Gminy poinformował sołtysa, że przekaże wszystko Nadleśni-

czemu Grabowskiemu.  

Odpowiedzi Wójta Gminy Lipka na zadane pytania  

• Wójt powiedział, że będzie rozmawiać ze Starostą na temat drogi w Bługowie, dodał 
również, że ta droga jest planowana do zrobienia.  

• Jeśli chodzi o światłowód, to faktycznie mieszkaniec jednej z miejscowości dowiedział 
się, że firma Asta Net zamierza robić pewne inwestycje. Zostało wystosowane pismo do 
firmy o zrobienie światłowodu. Wójt dodał, że Gmina również wystosowała pismo           
w sprawie światłowodu. Firma poinformowała nas, że jak tylko uda im się pozyskać 
środki zewnętrzne to zostanie zrobiony światłowód.  
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• Włodarz Gminy poinformował sołtysa Wielkiego Buczka, że jeśli chodzi o odbiór folii 
rolniczych to czkamy na podpisanie umowy. Wójt dodał, że liczymy, że uda się wyłonić 
wykonawcę. Wszystko jest nadal aktualne, mamy pozytywną ocenę wniosku.      

• Wójt Przemysław Kurdzieko powiedział, że skoro miasto Debrzno remontowało most, 
to należy do nich.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka ogłosił przerwę od godziny 1340 – 1355.  
 
8. Podjęcie uchwal w sprawie:  
 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuń-
cze, zwrotu przez świadczeniobiorcę wydatków na usługi opiekuńcze oraz częścio-
wego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 

 
Pani Sekretarz poinformowała radnych, że zgodnie z programem przyjętym  w dniu 16 

grudnia 2021 r. przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej, „Opieka 75+” na rok 2022,  
Gmina zobowiązana jest w zapotrzebowaniu na środki na rok 2022r. wykazać stawkę godzi-
nową usług określoną w uchwale Rady Gminy. 

Celem programu jest poprawa dostępności do usług opiekuńczych, w tym specjalistycz-
nych usług opiekuńczych, dla osób w wieku 75 lat i więcej, które są osobami samotnymi  lub 
są osobami samotnie gospodarującymi, a także tych, które pozostają w rodzinie. 

Koszt jednej godziny usług co roku ustalany jest na podstawie umowy z firmą świadczącą 
usługi opiekuńcze wyłonioną w drodze przetargu nieograniczonego, który odbył się                          
01-12-2021r. Koszt jednej godziny usług został ustalony w wysokości 30,00zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z obecnych nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów  (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 8  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXIV/274/22 zmieniająca uchwałę w sprawie zasad przyznawania i odpłatno-
ści za usługi opiekuńcze, zwrotu przez świadczeniobiorcę wydatków na usługi opiekuńcze 
oraz częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania sta-
nowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

b) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Lipka na rok 2022 

 
Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że Program jest kontynuacją zadań 

realizowanych w Gminie Lipka z lat poprzednich. Określa lokalne propozycje działań w zakresie 
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zadań własnych, wynikających z nadużywania alkoholu oraz związanych ze zjawiskiem prze-
mocy w rodzinie. Program adresowany jest do całej społeczności mieszkańców Gminy Lipka,  
ze szczególnym uwzględnieniem osób uzależnionych od alkoholu, osób współuzależnionych, 
osób z grup ryzyka, dzieci i młodzieży. 
Głównym zadaniem programu jest stworzenie warunków służących zmniejszeniu szkód spo-
łecznych i ekonomicznych związanych z nadużywaniem alkoholu, a także zapobieganiu margi-
nalizacji i wykluczeniu społecznemu uzależnionych i współuzależnionych mieszkańców Gminy 
Lipka. Na realizację zadań wynikających z programu przeznaczone są środki uzyskiwane z ty-
tułu wydawanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.  
Gminny program na rok 2022 został opracowany zgodnie z obligatoryjnymi zadaniami oraz 
potrzebami występującymi na terenie gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów  (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 10  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXIV/275/22 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Pro-
blemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Lipka na rok 2022 sta-
nowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

c) uchylenia uchwały w sprawie opłaty targowej 

 
Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że wpływy z tytułu opłaty targowej 

na terenie Gminy Lipka utrzymują się na bardzo niskim poziomie, dodatkowo w 2021 r. 
zgodnie z przepisami przeciwdziałania Covid-19 pobór opłaty targowej się nie odbywał, zaś od 
1 stycznia 2022 r. w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych wprowadzono dodatkowe 
zwolnienia z opłaty targowej. Wpływy z tej opłaty w Gminie Lipka w latach 2017-2021 
wynosiły: w 2017 r. 615 zł; w 2018 r. 306 zł; w 2019 r. 300 zł, w 2020 r. 0 zł, w 2021 r. 0 zł.   
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Ryszard Pacholik powiedział, że miasto Kraków zrobiło dokładnie to samo.   
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym za-
proponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  

„za”  12 głosów  (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 12  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXIV/276/22 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty targowej    
gm. Lipka stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 



7 

 
 

d) udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Wielkopolskiego 
 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że Zarząd Województwa 
Wielkopolskiego wystąpił do Gminy Lipka w 2021 roku z wnioskiem o uwzględnienie w 2022 
roku środków na dofinansowanie działań na rzecz realizacji potrzeb zdrowotnych 
mieszkańców Wielkopolski – poprzez wspólną realizację „Programu profilaktyki zdrowotnej 
leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców województwa 
wielkopolskiego”. Zgodnie z art. 220 ustawy o finansach publicznych gmina może udzielić 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej lub pomocy rzeczowej. Środki w wysokości 
10.000,00 zł zostały zabezpieczone w budżecie Gminy Lipka na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  

Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym za-

proponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”  11 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  1 głos  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 14  – głosowanie imienne.  
 

Uchwała nr XXXIV/277/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Wielkopolskiego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 
 

e) przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Lipka 
 

Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że plany pracy były konsultowane 
z przewodniczącymi komisji stałych oraz omawiane podczas komisji wspólnej.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka poinformował wszystkich, że plany pracy są otwarte i w 
każdym czasie mogą zostać zmienione.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”               12 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 16  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXIV/278/22 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Lipka  sta-
nowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
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f) zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2022 rok 
 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że zwiększa się planowane 
dochody o kwotę 110.664,48 zł oraz ustala się łączną kwotę wydatków budżetu na 2022 rok 
w wysokości 35.247.721,48 zł. Ponadto Pani Skarbnik poinformowała radnych, że zwiększa się 
deficyt budżetu o kwotę 771.858,43 zł i ustala się kwotę deficytu budżetu w wysokości 
2.654.090,67 zł.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”               12 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 18  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXIV/279/22 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2022 rok 
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2022-2040 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że zaktualizowane zostały 
oprocentowania kredytów oraz ponownie przeliczone oraz załącznik nr 2 został 
zaktualizowany zgodnie z bieżącymi zadaniami.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwa-
ły.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  

„za”               12 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 

Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 20  – głosowanie imienne.  

 
Uchwała nr XXXIV/280/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka 
na lata 2022-2040 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
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h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożar-
nych z Gminy Lipka  
 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że od 1 stycznia 2022 r. obowią-
zuje ustawa z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych, gdzie w art. 15 ust. 
2 i art. 48 określono sposób i terminy ustalenia wysokości ww. ekwiwalentu. 
Wg art. 15 ust. 2 ww. ustawy kwota ekwiwalentu za każdą rozpoczęta godzinę (…) nie może 
przekroczyć 1/175 przeciętnego wynagrodzenia, co stanowi obecnie: 
5.995,09 zł (w IV kwartale 2021)  : 175 = 34,26 zł (kwota maksymalna za 1 godzinę) 

W Gminie Lipka według uchwały XXI/162/08 ze zm. wysokość ekwiwalentu wyliczana 
była proporcjonalnie do zmiany przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto ogłoszo-
nego przez Prezesa GUS, tj. obecnie: 
1) za udział w działaniu ratowniczym = 20,00 zł,  
(tj. 1/300 przeciętnego wynagrodzenia w IV kwartale 2021 r. =  5.995,09/300 ≈  20 zł) 
2) za udział w szkoleniu pożarniczym = 10,00 zł, 
(tj. 1/600 przeciętnego wynagrodzenie w IV kwartale 2021 r.  = 5.995,09/600 ≈  10 zł) 

W związku z tym, że zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o OSP wysokość ekwiwalentu usta-
lana będzie nie rzadziej niż raz na 2 lata proponujemy określenie wartości ekwiwalentu kwo-
towo. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwa-
ły.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka wspomniał, że radni porównywali stawki jakie obowiązują 
w sąsiednich gminach.   
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym zapro-
ponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”               12 głosów (nieobecni: M. Adamowska, M. Chabros, K. Jaszczyk) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 22  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XXXIV/281/22 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków ochotniczych straży pożarnych z Gminy Lipka stanowi załącznik nr 23 do niniej-
szego protokołu. 
 
9. Zakończenie sesji.     
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka na koniec podziękował  za udział w XXXIV Sesji Rady 
Gminy Lipka.   
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała:                             /-/ Piotr Wandas 
 
 
Monika Gręba                         Przewodniczący Rady Gminy Lipka 


